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Trafiknämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2023-06-08, § 17 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 8 juni 2023 kl. 16.00 – 16:30 
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justering Måndagen den 19 juni 2023 

   

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 8 juni 2023, §§ 13, 24 

  

 

Lars Strömgren Dennis Wedin 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Lars Strömgren (MP), ordföranden  

Dennis Wedin (M), vice ordföranden  

 

Ulf Walther (S)  

Berit Nyberg (S)  

Irene Dolk Castellanos (S)  

Tobias Johansson (V)  

Katja Jassey (V)  

Jonas Nilsson (M)  

Anders Lindman (SD)  

Sara Svanström (L)  

Markus Berensson (C)  

Hamid Ershad Sarabi (C)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Jimmy Lindgren (S) för Johan Ekegren (S)  

 
Ersättare: 

Karin Jordås (S)  

Björn Erdal (S)  

Joel Höglund (V)  

Agneta Sundberg (V)  

Anna Cederschiöld (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Linn Bessner (C)  

Anton Roos (KD)  

 

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnad Förvaltningschef Philip Hall, Sara Bergendorff, Mikaela 

Dahlberg, Ulrika Falk, Peter Granström, Elisabet Munters, Bengt 

Stenberg, nämndsekreteraren Alva Matsdotter och 

borgarrådssekreteraren Elin Hylander. 
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 § 17 
Gestaltningsprogram för framtida torghandel i 
Stockholm. Svar på uppdrag från kommunfullmäktige 
Dnr T2022-01263 

 
Beslut 

Trafiknämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafiknämnden godkänner förslaget till gestaltningsprogram 

för torghandeln i Stockholm. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 5 april 2023. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Lars Strömgren (MP) finner att nämnden beslutar 

enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Dennis Wedin m.fl. (M) och Markus Berensson 

m.fl. (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi håller med om de gestaltningsprinciperna som föreslås. 

Samtidigt är de viktigt att principerna i praktiken inte 

försvårar eller på sikt innebär ökade kostnader för 

torghandlarna. Vi skulle önskat att stadens plan för torg i 

högre utsträckning inbegrep servering av mat och dryck. Det 

grönblå styret underlättade under förra mandatperioden för 

food trucks, någonting vi hoppas se mer av framöver. Inte 

minst med tanke på att foodtrucks och stånd där man kan 

köpa mat och dryck självklara delar av torghandeln i de 

flesta europeiska städerna – detsamma borde kunna gälla för 

Stockholm. 

 

Staden bör, som ett komplement till 

gestaltningsprogrammet, se över avgifterna för torghandeln. 

Rimligtvis skulle lägre avgifter kunna möjliggöra för mer 

torghandel både på redan befintliga platser och ännu fler 

torg. Det skulle bidra till ännu fler trevliga, trivsamma och 

trygga vistelsemiljöer i Stockholm. 

 
Ersättaryttrande 

Anton Roos (KD) lämnar ersättaryttrande enligt följande:  
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Stockholms torghandel bidrar till levande, trygga och 

attraktiva stadsmiljöer. Historiskt har stadens torg varit 

viktiga centra för handel och möten mellan människor. För 

att bevara torgens funktion som viktiga mötesplatser och 

fortsatt handel ska torghandeln främjas och utökas, inte 

begränsas eller stöpas i samma form. 

 

Som kommun kan staden enbart ställa krav som rör bl.a. 

renhållning och trafiksäkerhet när tillstånd ska beviljas 

handlare. Kontoret uppger helt korrekt att staden inte får 

ställa omfattande krav i dessa tillstånd vad gäller exempelvis 

torgståndens utseende eller handlarens utbud. Det är därför 

anmärkningsvärt att stadens gestaltningsprogram tagit precis 

den inriktningen. Vi anser att principerna och viljan framåt 

är god men vill samtidigt understryka att de tillämpnings-

anvisningar som föreslås i programmet riskerar att vara 

oförenliga med de regelverk som tas upp i ärendet. 

Dessutom noterar vi att storleken på torgstånden är enhetliga 

och uppmanar kontoret att överväga mer varierade storlekar 

för att underlätta för såväl småskalig som mer storskalig 

handel. 

 

Våra partier vill se mer torghandel på fler platser. Vi tror 

också på handlarnas egna omdömen och kompetens inom 

handel för att utforma såväl sina egna torgstånd som utbudet 

till försäljning. Vi ser därför gärna att programmet 

uppdateras enligt ovan. 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Alva Matsdotter 
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